
Rady Olgy Kikou, organizátorky európskej iniciatívy občanov End the Cage Age (Skoncujme 
s klietkovým chovom) 
 
 
Dobrý deň, volám sa Olga Kikou a som členkou tímu organizátorov jednej z úspešných 
európskych iniciatív občanov, ktorú podpísalo viac ako 1,6 milióna ľudí a ktorej sa podarilo 
dosiahnuť predpísaný limit v 21 členských štátoch. 
 
Pokiaľ ide o zber podpisov, z našej skúsenosti sme si odniesli dve ponaučenia. 
V prvom rade si musíte vytvoriť sieť, na ktorú sa môžete spoľahnúť – sieť ľudí a organizácií, 
ktoré podporujú vašu myšlienku. Po druhé musíte venovať veľkú pozornosť vašej online 
kampani. 
 
Jednou z prvých vecí, ktoré sme sa rozhodli urobiť, bolo vytvorenie tejto siete. V konečnom 
dôsledku sa k nám pripojilo približne 170 federácií a organizácií z celej Európy, ktoré sa 
zaviazali propagovať našu iniciatívu. To bol veľký úspech, ale zahŕňalo to aj veľa plánovania 
a množstvo práce z našej strany. 
 
Veľmi dôležitým poznatkom je, že v súčasnosti sa väčšina podpisov zbiera online, a nie na 
papieri. To je zmena, ku ktorej došlo v priebehu posledných rokov.  
V minulosti mali kampane veľmi verejnú tvár a viedli sa prevažne na námestiach, v uliciach 
a prostredníctvom priamej komunikácie s ľuďmi. Teraz je to inak, a preto sme sa aj my 
museli prispôsobiť. 
Sociálne médiá sa stali nielen veľmi dôležitým nástrojom šírenia myšlienok, 
ale aj nástrojom zberu podpisov. 
 
Dôležitým poučením pre nás bolo zapojenie dobrovoľníkov. Od nich závisí úspech iniciatívy. 
Potrebujeme mať dobrovoľníkov v celej Európe. Európska iniciatíva občanov nie je len 
vnútroštátnym nástrojom – je to nástroj EÚ, a preto potrebujeme kampaň viesť v mnohých 
krajinách. To by sme samozrejme bez dobrovoľníkov nedokázali. Sú to ľudia, ktorým záleží 
na danej problematike a ktorí sa touto otázkou zaoberajú a šíria myšlienku iniciatívy vo 
vlastných krajinách. 
 
Počas procesu zberu popisov pre našu európsku iniciatívu občanov sme mali možnosť 
pozorovať, že na začiatku je o iniciatívu veľký záujem a počet podpisov rýchlo narastá. Po 
určitom čase – niekedy je to mesiac, 
niekedy sú to dva či tri mesiace – počet podpisov začne obvykle klesať. Na to musíte byť 
pripravení a musíte mať po ruke ďalšie nástroje a iné spôsoby, ktoré vám zaručia nárast 
podpisov. 
 
Rada by som zdôraznila, že organizovanie a rozbiehanie európskej iniciatívy občanov je 
náročný proces. Žiada si to veľa času a spoluprácu mnohých ľudí. Preto by som nechcela, 
aby to vyznelo, že ide o jednoduchú záležitosť, pretože to tak nie je! Je to dosť náročné, 
zaberá to veľa času a vyžaduje si to veľa plánovania.  Takisto na to potrebujete veľa ľudí. 
Dobrá myšlienka sama osebe nestačí, ak nebudete mať tím spolupracovníkov, ktorí budú 
dostatočne odhodlaní ju presadiť. 
 



Fórum prichádza vo veľmi vhodnom čase, pretože už máme skúsenosti s viacerými 
európskymi iniciatívami občanov, pričom niekoľko z nich bolo úspešných. Na fóre tak budete 
môcť diskutovať o vašej iniciatíve s mnohými ľuďmi, ktorí sa s vami môžu podeliť o svoje 
skúsenosti. Pomôže vám to aj predvídať a plánovať vašu prácu v budúcnosti. Na fóre sa 
stretnete s mnohými jednotlivcami, ktorí sa aktívne zapojili do európskych iniciatív občanov, 
ako aj s mnohými organizátormi, ktorí vám 
budú schopní poskytnúť informácie. Berte to ako príležitosť učiť sa zo skúseností iných 
a naplánovať vaše ďalšie kroky. Ak sa inšpirujete týmito pozitívnymi skúsenosťami iných, 
budete počúvať a klásť otázky, toto fórum vás dobre pripraví na organizáciu vašej vlastnej 
európskej iniciatívy občanov.   
 
Pridajte sa teda k nám a zapojte sa do fóra! Poďme sa porozprávať o vašich plánoch 
a zámeroch a učme sa navzájom od seba.  Tešíme sa na spoluprácu! 


